

سياسة استشراف المستقبل – Future Foresight Policy

Introduction: This policy is intended to in line with the UAE's "Future Foresight Strategy, so the Transport Authority provides the tools that forecast the future with the objective of keeping abreast of future changes and trends, to analyze its impacts, opportunities and challenges in order to develop innovative solutions and strategies, to deal with them proactively and forecast the future.

مقدمة: تهدف هذه السياسة بالتزامن مع "استراتيجية الإمارات لاستشراف المستقبل" حيث توفر هيئة النقل جميع أدوات استشراف المستقبل لمواكبة المتغيرات والاتجاهات المستقبلية، بهدف تحليل الآثار والفرص والتحديات المترتبة عليها، ووضع الاستراتيجيات والحلول المبتكرة للتعامل معها بشكل استباقي، واستشراف المستقبل وترسيخ مكانة الهيئة كمؤسسة رائدة عالمياً مستدامة ومبتكرة.

Policy Objectives:

Transport Authority is committed to:

1. Contribution in achieving government directions through future foresight and innovation, through proactive, innovative initiatives.
2. Ensuring the comprehensiveness of foresight practices internally, and on the axes of transport sectors that the authority is concerned with.
3. Building and developing effective partnerships with different local and international sectors for future research and studies and developing innovative solutions for future challenges.
4. Develop and empower human capabilities and talents in the areas, concepts, and tools for future foresight.
5. Developing and providing the necessary frameworks for the application of future foresight tools and ensuring their integrity.
6. Promoting the culture of future foresight and raising awareness about its importance.

أهداف السياسة :
تلتزم هيئة النقل في عجمان بما يلي :

1. المساهمة في تحقيق التوجهات الحكومية نحو استشراف المستقبل و الابتكار من خلال تطوير مبادرات وسياسات استباقية ومبتكرة.
2. ضمان شمولية ممارسات استشراف على المستوى الداخلي ، وعلى محاور قطاعات النقل التي تعنى بها الهيئة.
3. بناء وتطوير الشراكات مع مختلف القطاعات محلياً ودولياً في جميع مجالات أبحاث ودراسات المستقبل، وتطوير الحلول المبتكرة للتحديات المستقبلية.
4. تطوير وتمكين القدرات البشرية و المواهب في مجالات ومفاهيم وأدوات استشراف المستقبل المعنيين.
5. تطوير وتوفير أطر العمل اللازمة لتطبيق أساليب وأدوات استشراف المستقبل وضمان تكاملها.
6. تعزيز ثقافة استشراف المستقبل ونشر الوعي بأهميتها.

The Ajman Transport Authority and its employees believe that achieving this policy comes through the application of the directions of the wise leadership and its aspirations for the future to ensure keeping pace with the latest developments. This policy is reviewed annually on a periodic basis or when needed in conjunction with the future foresight manual.

تؤمن هيئة النقل في عجمان وموظفيها بأن تحقيق هذه السياسة يأتي من خلال تطبيق توجهات القيادة الرشيدة وتطلعاتها للمستقبل لتأكيد مواكبة أحدث التطورات ويتم مراجعة هذه السياسة سنوياً بشكل دوري أو عند الحاجة بالتزامن مع دليل استشراف المستقبل.

المدير العام

